

霍亂的潛伏期有多長？

What is cholera's latent period?

霍亂潛伏期為數小時至 5 天，又以 2~3 天為常見。

Cholera has a latent period of several hours to five days; 2-3 days is most typical.

如何預防霍亂？

How to prevent cholera?

1. 注重飲食衛生，勿飲生水，熟食、熱食較為安全；處理生食與熟食的砧板應分開，避免生熟食交叉汙染；非即時食用的食物應加蓋後置入冰箱保存。
Maintain food sanitation, and do not consume untreated water or uncooked food. Eating hot food is relatively safe. To avoid cross-contamination, use different cutting boards to prepare raw and cooked foods. Food that are not eaten immediately should be covered and stored under refrigeration.
2. 魚類、甲殼類等海鮮食品，建議煮沸或蒸煮 10 分鐘以上才食用。
It is recommended that seafood such as fish and shellfish be boiled or steamed for at least 10 min before being eaten.
3. 注重個人衛生，飯前、便後、處理食物前或更換尿片後，應正確使用肥皂及清水洗手；若無法取得肥皂及清水，應使用酒精乾洗手液。
Maintain good personnel hygiene, and wash your hands correctly using soap and clean water before meals, after using the toilet, and after changing diapers; if soap and clean water are not available, use dry hand sanitizer containing alcohol.
4. 廚房工作人員、醫護人員、看護工及托兒所員工若感染霍亂，應儘速就醫，且暫時不得從事餐飲工作或照顧病患、老人或小孩等行為。
Any food service workers, medical personnel, caregivers, and child care center workers who contract cholera should promptly seek medical attention, and temporarily avoid performing food service work or caring for patients, the elderly, or children.

衛生福利部疾病管制署及勞動部勞動力發展署 關心您
Centers for Disease Control, The Ministry of Health and Welfare
Workforce Development Agency, The Ministry of Labor
care about you!

傳染病通報及諮詢專線 1922
Infectious Disease Reporting and Consultation Hotline: 1922
外籍勞工諮詢及申訴專線 1955
Consultation and Protection Hotline for Foreign Workers: 1955